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 Věc: Vyjádření k článku  - ZDROJ 4/2023 Častolovice 

  

 Dovolte mi, abych se tímto vyjádřil k článku „Proč platíme za vodné a stočné tolik? 

Kdo za to může?“ otisknutém v plátku městyse Častolovice s názvem ZDROJ 4/2023.   

Již v roce 2020 jsem se zmiňoval o výši ceny v reakci na článek místostarosty Častolovic, kde 

jsem uváděl snahu mou i kolegy starosty z Olešnice na mírném navýšení ceny vodného a 

stočného v předchozích letech (od roku 2010), tak aby bylo možné dodržet plán obnovy a 

údržby našeho majetku.  Stačilo navýšit ceny mírně a ne skokově a razantně. 

Jen pro informaci opakuji vysvětlení podané v minulosti. Cena za vodné a stočné se mohla 

snížit v roce 2020, ale bohužel díky zástupcům Častolovic k tomuto nedošlo. Na jednání 

svazku 21.5.2020 bylo navrženo snížení ceny vodného a stočného od 1.6.2020. Tohoto 

jednání se zástupci Častolovic nezúčastnili bez řádného omluvení. Další pokus o jednání byl 

1.6.2020 v Častolovicích. Bohužel zde došlo k odsouhlasení změny programu a o snížení ceny 

v podobě Dodatku s fi. AQUA Servis RK nebylo jednáno. Další jednání jsem svolal na 

18.6.2020, ale zde došlo 2 hodiny před začátkem k omluvě zástupců Častolovic i Hřibin a 

jednání tudíž bylo bezpředmětné. Další jednání proběhlo 29.7.2020, ale zde se řešily tabulky 

ohledně probíhající koncese s fi. Grant-Project partners Praha. Následně po tomto jednání 

s námi firma po několikaleté spolupráci ukončila činnost. Další jednání výboru proběhlo až 

17.9.2020 a to již o změně ceny pro rok 2020 nemělo cenu jednat. Naopak se zde schválila 

„Zadávací dokumentace a zahájení koncesního řízení ve věci provozování vodovodu a 

kanalizací ve vlastnictví DSO OV“. Vedení městyse ve svém článku milně uvádí, že jsou sice 

součástí DSO OV, ale rozhodují pouze dva starostové (Čestice a Olešnice). Pro toto zadávací 

řízení hlasoval výbor DSO OV zcela jednotně a to všemi čtyřmi hlasy pro. Následně jsme se 

nad zadávacím řízením několikrát všichni společně sešli a se zástupcem firmy zajišťující 

výběr dodavatel ujednotili veškeré požadavky (mnoho jen z Častolovic). Vše bylo rovněž 

konzultováno i elektronicky na což jsou jasné důkazy. Veškerá jednání zcela uspokojila naše 

požadavky pro zadávací řízení a následně mohlo proběhnout vlastní výběrové řízení. 

Alibismus vedení městyse ale opět nezklamal a zástupci se bez omluvy neúčastnili jednání 

výběrové komise. Následně se ani nedostavili na jednání výboru DSO OV dne 10.12.2020, 

kde se schvalovala „Koncesní smlouva“ s provozovatelem veškerého majetku. O tomto 

uvedeném rozhodly tedy zbývající tři obce – Čestice, Hřibiny – Ledská a Olešnice (hlasování 

tři pro). Je jednoduší nedostavit se a veškeré výsledky projednání svalit na jiné! Velice mě 

proto uráží bezduchá tvrzení o tom, že za vše včetně ceny může starosta Čestic a Olešnice. 

V závěru přínosné informace vedení Častolovic je navržené řešení – vystoupení Častolovic 

z DSO OV nebo ukončení činnosti celého DSO OV. Zde opět mýlka. Ukončení činnosti DSO 

OV musí schválit všechna zastupitelstva členských obcí a je zatím zbytečné předjímat jejich 

výsledek. Ukončení činnosti svazku sebou nese i rizika. Jedná se o vrácení dotačních titulů, 

DPH a dalších s tímto krokem spojených závazků. Částka bude rozhodně přesahovat sto 

miliónů Kč.  

 

 

 

     Vondráček Petr, předseda DSO „OV“ 


